
11

 zخبر و مصاحبه

بزرگترین و 
مهم ترین بازی 

استقلال در این 
فصل، بازی برگشت 
با پرسپولیس بود 

که شکست خورد و 
قهرمانی را از دست 

داد.
استقلال این فصل را 

خوب شروع کرد و تا 
هفته های آخر هم بخت 

اول قهرمانی بود اما 
در دربی، بازی برگشت. 

استقلال در این بازی 
که مهم ترین بازی 

هم بود، ضعیف ترین 
عملکرد را داشت و 

باخت. باختی که شانس 
قهرمانی را از آنها 

گرفت. یک تیم و یک 
مجموعه، خود به خود 

تحت تأثیر خواسته های 
سرمربی تیم هستند. 

این منطقی نیست 
که استقلال هوادار 

را با ۶ گل ببرد و همه 
چیز عالی باشد اما بازی 

بعد وقتی می بازد، 
در رسانه ها به تیم و 

بازیکنان حمله می شود 
و همه چیز گردن داوری 

و کیفیت بازیکنان 
می افتد. بزرگترین 

اشتباه رفتارهای 
غیرمنطقی ساپینتو 

بود. رفتارهای هیجانی، 
احساسی، همراه با 

درگیری و خشونت. آن 
هم نه در یک بازی، 

بلکه در بازی های زیاد 
و بخصوص بازی های 

بزرگ که باید آرامش 
داشته باشد. استقلال 

در فینال جام حذفی 
هم دچار چنین مشکلی 

شده بود. در آن بازی، 
در مهم ترین دقیقه گل 

زدند و بهترین فرصت 
را داشتند که شرایط را 

حفظ کنند تا قهرمان 
شوند. استقلال در آن 
زمان شانس بیشتری 

نسبت به پرسپولیس 
داشت اما ساپینتو 

رفتار غیرمنطقی داشت. 
ساپینتو باید جوابگوی 

آن بازی می بود و ایشان 
باید الان توضیح می داد 
که چرا استقلال قهرمان 

نشد.

ZOOM

در آینه لیگ
فوتبال ایران

شرط بندی دلیل 
محرومیت مادام العمر 

بازیکن سپاهان
ایگور کاتاتائــو بازیکن برزیلی تیم 
فوتبال سپاهان که دو فصل دیگر 
بــا ایــن تیم قــرارداد دارد، از ســوی 
یــک دادگاه در برزیــل بــه اتهــام 
شــرط بندی محاکمه شد و احکام 
سنگینی دریافت کرد .کاتاتائو که 
پیش از حضور در تیم سپاهان در 
نقــل و انتقــالات زمســتانی فصــل 
گذشــته در تیــم ســامپایو کورئــا 
بــازی می کــرد، در ایــن تیــم اقدام 
بــه شــرط بندی و تخلفاتــی کــرد 
کــه بعــد از برگــزاری چنــد جلســه 
دادگاه ورزش و دادســتانی در 
برزیــل تأییــد شــد .طبــق اعــام 
دادســتانی برزیــل، کاتاتائــو بــه 
طــور دائم از فوتبال محروم شــده 
و بایــد ۷۰ هــزار رئــال برزیــل هــم 
جریمــه پرداخــت کنــد. عــاوه بــر 
کاتاتائــو، چنــد بازیکــن دیگــر هم 
احکام سنگینی از دادگاه دریافت 
کرده انــد .طبــق اعــام بعضــی از 
رسانه های برزیل، این محرومیت 
شــامل حضــور کاتاتائــو در برزیــل 
می شود و احتمالاً او مشکلی برای 
بازی خارج از کشور نداشته باشد. 
ایــن بازیکــن ۲۷ ســاله کــه خریــد 
زمســتانی مورایــس بــرای تقویــت 
بخــش هجومــی ســپاهان بــود، 
البته در برخی جلســات دادگاهی 
خود شــرکت نکرده است. فیلیپه 
وکیــل کاتاتائــو اعــام کــرده کــه 
قصد دارد برای این حکم سنگین 
درخواســت تجدیدنظــر بدهــد 
.بایــد دیــد باشــگاه ســپاهان چــه 
واکنشــی نســبت بــه ایــن اتهــام 
و حکــم ســنگین علیــه بازیکــن 
برزیلــی خــود نشــان خواهــد داد.

درودگر: گواردیولا 
 را هم می آوردیم
ایراد می گرفتند

مــل  مدیرعا دگــر  درو دق  صــا
نســاجی مازندران دربــاره انتخاب 
مهدی رحمتی به عنوان ســرمربی 
ایــن باشــگاه می گویــد: »هیــأت 
مدیــره باشــگاه پــس از بررســی 
همــه جوانــب رحمتــی را به عنوان 
ســرمربی انتخــاب کــرد. ایشــان 
ســال ها بــه عنــوان دروازه بــان در 
لیگ قهرمانان بازی کرده و تجربه 
مربیگری اش در آســیا می تواند به 
تیــم مــا کنــد .در فوتبال همیشــه 
انتقــاد وجــود دارد. اگــر گواردیولا 
را هــم ســرمربی می گذاشــتیم 
عــده ای می گفتند بازیکنان ایرانی 
را نمی شناسد و عده ای می گفتند 
بــا آب و هوای ایران آشــنا نیســت. 
در مجمــوع از نظــر مــا رحمتــی 
بهتریــن گزینــه اســت. از ســاکت 
الهامــی هــم تشــکر می کنیــم، 
ایشــان جــزو گزینه هــای مــا بــود و 
در گذشــته زحمت هــای زیــادی 
بــرای ایــن تیــم کشــیده اســت. 
برخــی دیگــر هــم مهــدی تارتــار و 
مجتبی حسینی را پیشنهاد دادند 
امــا در مجمــوع نظرات هــواداران 
و تحلیل هــای فنــی هیــأت مدیــره 
را بــه ســمت انتخــاب رحمتــی 
بــرد. قــرارداد ۲ ســاله بــا ایشــان 
داریــم و دنبــال جــذب بازیکنان با 
کیفیت هستیم. ایشان از باشگاه 
خواســت کــه وضعیــت بازیکنانی 
کــه قــرارداد دارنــد یــا بازیکــن آزاد 
هستند را مورد مطالعه قرار بدهد 
و نتیجه را به باشــگاه ارائه دهد.« 
او بــا اشــاره بــه دســتیاران رحمتی 
اینطــور می گویــد: »رحمتــی چنــد 
مربــی داخلی را به ما معرفی کرده 
و یــک تمریــن  دهنــده و بدنســاز 
خارجی هم خواسته که هر دو کار 
را بــا هم انجــام می دهد. امیدوارم 
بتوانیم بهترین نتایج را با نســاجی 
کســب کنیــم. برنامــه تیــم ایــن 
اســت کــه بــه دنبــال بازیکنــان 
جــوان هــم برویــم و چنــد بازیکــن 
جــوان از فوتبال مازندران را جذب 
خواهیــم کــرد. به غیــر از تیمی که 
خواهیــم بســت در ۵ نقطــه از 
استان مازندران بهترین بازیکنان 
جــوان را انتخــاب و جذب خواهیم 
کــرد. اگــر لازم باشــد یــک تیــم ب 

هــم تشــکیل می دهیــم.«

ســهراب بختیاری زاده مدافع سال های 
پیشــین اســتقلال و تیــم ملــی ایــران، 
مدت هــا بــود کــه ترجیــح مــی داد در 
مــورد تیــم محبوبــش و البتــه کل لیــگ 
صحبــت نکنــد تــا مبــادا آرامــش آبی ها 
را بهــم بزنــد. بختیــاری زاده بالاخره بعد 
از مدت هــا ایــن ســکوت را شکســت 
و حــالا در مــورد اینکــه چــرا اســتقلال 
قهرمــان نشــد چنــد نکتــه مهــم بیــان 
می کنــد. مدافــع پیشــین آبی هــا کــه 
ساپینتو را مقصر اصل ناکامی استقلال 
می دانــد، در مــورد شــرایط ایــن تیــم 
پرطرفــدار پایتخــت و دلایــل اینکــه 
 بــه قهرمانــی نرســیدند، صحبت هــای 

جالبی دارد.

بعد از اینکه فصل گذشته 
استقلال با آن آمار و رکورد قهرمان 
شد، خیلی ها تصور می کردند آنها 

در این فصل هم می توانند کار 
بزرگی انجام دهد و باز هم قهرمان 
شوند اما نه تنها این اتفاق نیفتاد، 

بلکه آنها در جام حذفی هم 
ناکام ماندند و در لیگ هم سوم 
شدند. دلیل این ناکامی ها را چه 

می دانید؟
مــن چنــد نکتــه را در ایــن رابطــه بیــان 
می کنــم. اول اینکــه اســتقال از همــه 
ابــزار بــرای قهرمانــی در لیــگ برتــر 
برخــوردار بــود. ســاپینتو شــروع لیــگ 
آمد، تیم را بست، اردوهای مدنظرش را 
برگزار کرد و تا جایی که باشگاه در توان 
داشت، ابزار باکیفیت و بازیکنان خیلی 
خــوب گرفــت. مــن مخالــف تبلیغــات 
منفــی بعــد از لیــگ هســتم کــه عــده ای 
به عنوان دلســوز، مقصر اصلی قهرمان 
نشــدن اســتقال را حســینی و فــان 

بازیکــن می داننــد. بــا این مســأله کاماً 
مخالفــم. اولاً بازیکنــان اســتقال همه 
باکیفیــت هســتند و فصــل قبــل همین 
بازیکنــان اســتقال را قهرمــان لیــگ 
کردنــد و آن رکــورد بی نظیــر را بــه جــا 
گذاشــتند. نباید این مسأله را فراموش 
کنیم. آماری که با آن خوشــحال شــدیم 
و بــه آن افتخار کردیم. این آمار می ماند 
و بایــد بگویــم همیــن بچه هــا بودنــد که 

چنیــن رکــوردی زدنــد.
در کل رفتار ساپینتو در  شأن مربی 

یک تیم بزرگ نبود.
دقیقا. مسأله دوم هم که باید توضیح 
بدهــم ایــن اســت کــه اســتقال زمانی 
می توانــد قهرمــان شــود کــه قهرمانــی 
رقیب خودش را به رســمیت بشناسد. 
اگر قهرمان نشدیم و شکست خوردیم 
اول و آخــر مشــکل از خودمــان اســت. 
دربــی برگشــت تیــم واقعــاً ضعیــف 
عمــل کــرد و بدجایــی گل خــورد. اینکه 
گــردن داوری بیندازیم اشــتباه اســت. 

همیشــه ضعــف داوری هســت امــا 
متأســفانه ایــن مســأله مثــل خــوره بــه 
جــان اســتقال افتــاده. جالــب اینکــه 
همــه مقصــر هســتند به جز ســرمربی 
و بازیکــن. ایــن تفکــر بایــد تغییــر کند. 
ایــن مهم تریــن اصل اســت کــه بدانیم 
پرســپولیس در هفته هــای پایانی بهتر 
عمــل کــرد و قهرمــان شــد. بــاز هــم 
می گویــم اشــتباهات داوری همیشــه 
هســت. این مســأله نباید فضــا را برای 
توجیه مشــکات فنی به وجود بیاورد. 
الان همــه مقصــر هســتند و داور هــم 
مقصر اصلی اســت اما ساپینتو اشتباه 
نکــرده؟! ایــن تفکــر کــه فضــای امنــی 
بــرای اشــتباه فنــی بــه وجــود آورده، 
درســت نیســت. بــاز هــم می گویــم 
بازیکنــان اســتقال باکیفیت هســتند 
امــا اشــتباه وجــود داشــت. به عنــوان 
مثــال، دفــع تــوپ صابــر حردانــی روی 
گل اول کــه ترابــی زد، فاجعه بــار بــود 
ولــی تفکــری راه افتــاده که بعــد از بازی 

اشــتباهات را نمی بینیــم و کســی آن را 
نمی پذیــرد. کســی نیامــد بگویــد ایــن 
چــه دفعی بود؟ یا اینکه آقای ســاپینتو 
چــرا تیــم را به لحــاظ روحی و فنی آماده 
ایــن بــازی مهــم نکــردی؟ یعنــی کســی 
دچــار اشــتباه نشــد جــز داور؟ بایــد 
مســئولیت پذیر باشــیم و قبــول کنیــم 
داوری، مشــکات مالــی و... بــرای 
همــه تیم ها وجــود دارد. این بازیکنان 
همان بازیکنانی هســتند کــه آماری به 
جــا گذاشــتند که بــه آن افتخار می کنم 
امــا حــالا تیــم دچــار چنیــن مشــکاتی 
شــد کــه ســاپینتو بایــد جوابگــو باشــد. 
همه چیز را ســمت مســائل حاشیه ای 
می برنــد اما ضعف های فنی هفته های 
آخــر کمرشــکن بــود. بایــد قبــول کنیم 
پرســپولیس بهتــر کار کــرد و قهرمــان 
شــد. حتــی ســپاهان هم با تســاوی که 
جلــوی ملــوان داشــت، اشــتباه کــرد و 
نتوانســت قهرمانــی را از پرســپولیس 

بگیــرد.

 zگزارش

شــاید کمتــر کســی تصــور می کــرد 
شــمس آذر قزویــن که ســال های زیادی 
از تاســیس آن نمی گــذرد،  در فصــل 
گذشــته لیــگ دســته اول عملکــردی 
فوق العــاده داشــته باشــد و ۵ هفتــه 
زودتــر از پایــان فصــل ضمــن صعــود به 
لیــگ برتــر قهرمانی خــود را قطعی کند. 
لا  تــا حــا د  مــا رخ دا ا تفــاق  ا یــن  ا
فوتبال دوستان سعید دقیقی سرمربی 
جــوان شــمس آذر را بــه عنــوان یکــی از 
چهره های آینده دار در عرصه مربیگری 

ســند.  بشنا
دقیقــی کــه پارســال بــا شــمس آذر 
رکوردهــای فوق العــاده ای را ثبــت کــرد، 

حــالا قــراردادش بــا این تیم تمام شــده 
اســت. 

اگرچــه مدیــران باشــگاه قزوینــی بارهــا 
در مصاحبه هــای خود ابراز عاقه شــان 
بــرای تمدیــد قــرارداد دقیقــی را اعــام 
کردنــد امــا ایــن مربــی موفــق و جــوان 
دغدغه هایــی بــرای ادامــه همــکاری 
ســبب  له  مســأ همیــن  کــه  رد  ا د
 شــده تــا پــای قــرارداد جدیــد را امضــا 

نکند. 
ســعید دقیقی دوست ندارد شمس آذر 
به عنوان تیم استان زادگاهش )قزوین( 
ســهمیه لیــگ برتــری خــود را خیلی زود 
از دســت بدهــد بــه همیــن خاطــر در 

جلساتی که با مدیران باشگاه داشته از 
آنها خواسته که ضمن افزایش مناسب 
بودجــه، برخــی امکانات ســخت افزاری 

را مهیــا کنند. 
اگرچــه قول هایــی بــرای بهبــود شــرایط 
لــکان و  ز ســوی ما ســخت افزاری ا
مدیریــت باشــگاه قزوینــی بــه دقیقــی 
داده شــده، امــا او هنــوز تصمیــم 

نهایــی اش را نگرفتــه اســت. 
از ســوی دیگر این ســرمربی به واســطه 
نــه بــه لیــگ برتــر بــا  صعــود مقتدرا
پیشــنهادهایی از ســوی برخــی تیم های 
دیگر مواجه شده اما به خاطر عاقه ای 
کــه بــه تیــم خــودش دارد اولویــت اول 

خــود را همــکاری بــا شــمس آذر قزویــن 
قــرار داده اســت. 

با همه این تفاسیر باید دید در روزهای 
آینــده چه اتفاقاتی پیرامون شــمس آذر 
و ســعید دقیقــی رخ می دهــد؛ اگرچــه 
بــه نظــر می رســد دو طــرف بــه ادامــه 
همــکاری بســیار نزدیــک هســتند امــا 
شــاید اتفاقــات دیگــری رخ بدهــد و 
شــاهد جدایــی مســیر آنهــا از یکدیگــر 

باشــیم.
البته به نظر می رســد دقیقی هم بدش 
نیایــد که در تیم دیگری شــانس خود را 
در لیــگ برتر امتحــان کند و نیم نگاهی 

به تهــران نیز دارد.

دقیقی در تیمش می ماند؟

قهرمانی در قزوین، نگاه به تهران

ساکت الهامی

قدردانی هوادار

هیأت مدیره باشگاه هوادار عملکرد و تلاش های الهامی و دستیارانش در 
فصل گذشــته را ارزشــمند برشمرد و برای سرمربی موفق و باتجربه فوتبال 
ایــران و کادر فنــی ایشــان آرزوی موفقیت می نمایــد .همچنین محمدجواد 
رحیمــی مدیرعامــل باشــگاه هــوادار نیز در پیامــی جداگانه برای ســرمربی 
فصــل گذشــته هــوادار صمیمانــه آرزوی پیــروزی و تندرســتی کــرد .هوادار 

پــس از جدایــی الهامــی با فکری به توافق رســید.

باشگاه مس کرمان

مس مدیریت بحران نداشت

در پی سقوط تیم مس کرمان به رقابت های فوتبال قهرمانی دسته اول باشگاه های 
کشــور هیأت فوتبال اســتان کرمان بیانیه داد: »بی شــک بیانیه های سیاســی دردی 
را از فوتبــال اســتان و باشــگاه مــس دوا نمی کند. باشــگاهداری حرفــه ای و حضور در 
ورزش قهرمانی به  ویژه لیگ برتر فوتبال، اصول و قواعد خاص خود را می طلبد. یقیناً 
بــرای ایــن مهم مدیریت حرفه ای، برنامه ریزی بلندمدت ضروری بوده و خواهد بود و 

متأســفانه باشــگاه با ســابقه مس کرمان در این حوزه، از قافله عقب مانده اســت.«

قاسم حدادی فر:

منتظر تصمیم باشگاه هستم

یکــی از گزینه هــای مدیــران باشــگاه ذوب آهــن بــرای پــر کــردن صندلــی 
مربیگــری ذوب آهــن قاســم حدادی فــر اســت کــه پــس از بازنشســتگی بــه 
عنوان مربی کارش را در ذوب آهن ادامه داده و حالا با پیشنهاد سرمربیگری 
مواجــه شــده اســت .او در واکنــش به این موضوع در آخریــن مصاحبه خود 
گفته که به هیأت مدیره ذوب آهن برنامه داده و در انتظار تصمیمی اســت 

کــه قــرار اســت روز شــنبه هفته پیش رو در باشــگاه اتخاذ شــود.

 zسؤال و جواب

سمیرا شیرمردی
روزنامه نگار
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